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We study a periodic structure of magnetization reversal domains within the
model of the superconductor–ferromagnet–superconductor ϕ0 junction depending on
the external current pulse parameters. The model is described by the Cauchy problem
for a system of nonlinear ordinary differential equations which is numerically solved
with various values of the current pulse duration. In order to accelerate the massive
calculations in a wide range of varied parameters of the model, two parallel versions
of the computer code have been developed based on MPI and OpenMP techniques,
whose effectiveness has been confirmed by the test calculations. Effect of the current
pulse duration on the configuration of magnetization reversal domains has been
studied. The calculations have been performed at the HybriLIT Platform of the JINR
Multifunctional Information and Computing Complex.

Проведено исследование периодической структуры доменов перемагничива-
ния в рамках модели ϕ0-перехода сверхпроводник–ферромагнетик–сверхпровод-
ник в зависимости от значений параметров импульса внешнего тока. Модель
описывается задачей Коши для системы нелинейных обыкновенных дифферен-
циальных уравнений, которая решается численно при различных значениях пара-
метра, характеризующего длительность импульса тока. Для ускорения массовых
расчетов в широком диапазоне варьируемых параметров модели разработаны две
параллельные версии компьютерного кода на основе технологий MPI и OpenMP,
эффективность которых подтверждена тестовыми расчетами. Изучено влияние
параметра длительности импульса тока на конфигурацию доменов перемагничи-
вания. Расчеты выполнены на ресурсах HybriLIT Многофункционального инфор-
мационно-вычислительного комплекса ОИЯИ.
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